
 

PROTOKÓŁ  Nr  IX/11 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 28  kwietnia  2011r. 
 
W obradach sesji uczestniczyło  15 radnych oraz Burmistrz  Chodcza     -    
Kazimierz Sawiński, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski, 
Skarbnik Miasta i Gminy     -  Włodzimierz Ladorucki,  a także: 
sołtysi, kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół oraz  zaproszeni 
goście. 
 Porządek  obrad IX sesji Rady Miejskiej. 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między 
sesjami. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do 
przedłożonych     
         wniosków z posiedzeń Komisji, 
       - dyskusja, 
4.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad  wypłacania diety 
dla Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
      - przedłożenie informacji – P. Przewodnicząca, 
      - dyskusja, 
      - podjęcie uchwały, 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu „Inicjatywa 
edukacyjna Chodeczek współfinansowana ze środków Unii Europejskiej”. 
      - przedłożenie informacji – P. Przewodnicząca, 
      - dyskusja, 
      - podjęcie  uchwały, 
6. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz.  
     - przedłożenie informacji -  P. Sekretarz, 
     - dyskusja, 
     - podjęcie uchwały, 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz.  
     - przedłożenie informacji  - P. Sekretarz, 
     - dyskusja, 



     - podjęcie uchwały, 
8.  Podjęcie uchwały  w  sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości gruntowych położonych w Cettach Gmina Chodecz.  
      - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – P. Bontal, 
      - dyskusja, 
      - opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
      - podjęcie uchwały, 
9.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie w formie darowizny 
nieruchomości gruntowych położonych w Mstowie i Hucie Chodeckiej Gmina 
Chodecz. 
      - przedłożenie informacji – P. Bontal. 
      - dyskusja, 
      - podjęcie uchwały, 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez 
Miasto i Gminę Chodecz. 
     - przedłożenie informacji – P. Grabowska, 
     - dyskusja, 
     - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
     - podjęcie uchwały, 
11.  Podjęcie uchwały  w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania 
członków zespołu interdyscyplinarnego działającego na rzecz przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
    - przedłożenie informacji- P. Grabowska 
    - dyskusja, 
    - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
    - podjęcie uchwały, 
12.  Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Chodczu za 2010 rok. 
      - przedłożenie sprawozdania – P. Grabowska, 
      - dyskusja, 
13.  Informacja o zamiarze przejęcia na własność terenów po byłym placu 
buraczanym w Woli Adamowej. 
      - przedłożenie informacji – P. Bontal, 
      - dyskusja. 
14. Interpelacje i zapytania  radnych. 
15.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
16. Zakończenie obrad sesji. 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani  Danuta Warszawska w dniu 28 kwietnia  
2011r.  godzina 10,oo otwieram  obrady IX sesji Rady Miejskiej w Chodczu .  Na 



podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach  sesji Rady Miejskiej 
bierze udział 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Miejskiej stanowi 
pełen skład, a zatem obrady są prawomocne.  
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady  w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad IX 
sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Wobec powyższego odczytam  treść  porządku 
obrad sesji i poddam  pod głosowanie. Za  przyjęciem porządku obrad 
głosowało- 15 radnych. 
W dalszej części  porządku obrad Przewodnicząca  Rady  protokół z poprzedniej 
sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady, w związku z powyższym radni 
mogli się zapoznać z jego treścią. Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Za głosowało –14 radnych 
przy 1 wstrzymującym. Wobec powyższego protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty. 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Chodcza  między sesjami. 
Pan Kazimierz Sawiński Burmistrz Chodcza przedłożył sprawozdanie ze swej 
działalności między sesjami za okres od 30 marca  2011r. do  27 kwietnia 2011r. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było. 
 Ad. 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między 
sesjami.         
Przewodnicząca Rady Miejskiej    przedłożyła informację dotyczącą posiedzeń 
stałych Komisji Rady Miejskiej.  Treść informacji stanowi załącznik do protokołu.  
Dyskusji w powyższej sprawie nie było. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do 
przedłożonych   wniosków z posiedzeń Komisji, 
Burmistrz Chodcza Pan Kazimierz Sawiński przedłożył  informację co do 
realizacji wniosków z posiedzeń Komisji . Treść informacji stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Dyskusja. 
Radny Jerzy Stempczyński – Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony 
Środowiska z tych spotkań Komisji , ta część mieszkańców która przychodzi na 
posiedzenia Komisji Rady zaangażowanie Pań z Woli Adamowej które 
przyjeżdżały na posiedzenia. Bardzo zależy mieszkańcom Woli Adamowej na tej  
świetlicy . Mają bardzo wielki żal , że ta szkoła została sprzedana, a środowisko 
tego sołectwa zostało pozbawione świetlicy. Chodzi o obiekt , aby  mieszkańcy 
mieli możliwość  odbywania zebrań, a Panie z KGW  miejsce do spotkań i 
kursów. Pani mają pomysły co chciałyby robić. Podobnie jest sprawa z  Domem 
Kultury, wiem jak to wygląda, ciągnie się ta sprawa już około 10 lat. Ale jest  
taki pęd społeczny i zaangażowanie mieszkańców, są pomysły co do działalności 



w  Domu Kultury. Kolejna sprawa to sprawa świetlic w sołectwach i drogi  – 
naprawa nawierzchni tych dróg. Na razie jest sucho drogi są przejezdne .  
Radna  Wilińska Grażyna Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowi , Kultury i 
Sportu –Komisja odbyła jedno spotkanie wyjazdowe, gdzie obejrzeliśmy jak 
wyglądają   świetlice na naszym terenie. Jak wyglądają remizy OSP, oraz szkoły 
w terenie również obejrzeliśmy. Chcę powiedzieć , że są świetlice i remizy w 
różnym stanie . Z Państwem się tu spotykaliśmy i rozmawialiśmy co Państwo 
Szanowni od nas oczekujecie. Na pewno jeżeli tylko będą pieniążki , i myślę że 
Pan Burmistrz przychyli się do pewnych rzeczy w miarę możliwości. Pragniemy 
tylko zaapelować i będzie to taki nasz wniosek, żeby nie inwestować w budynki  
które nie stoją na naszych gruntach. Jeżeli będzie uregulowany stan prawny 
tych obiektów to wówczas nie ma przeszkód. Jako Komisja jesteśmy za tym aby 
inwestować w te obiekty , ale po uregulowaniu stanu prawnego. Jeszcze jedna 
sprawa, mieliśmy spotkanie z mieszkańcami Chodcza i nie tylko z mieszkańcami 
w sprawie Klubu przy ulicy Ogrodowej  jak również  w Woli Adamowej 
zaadaptowania pomieszczenia po składzie buraczanym na   salę dla Koła 
Gospodyń Wiejskich  w Woli Adamowej. Tutaj była rozmowa z Panem 
Drzewieckim i Panem Bontalem odnośnie projektów unijnych. To na tyle 
tytułem  działalności komisji między sesjami. 
Przewodnicząca Rady czy jeszcze  jakieś pytania odnośnie tego punktu?  Nie 
widzę,  więc przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
 Ad. 4.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad  wypłacania 
diety dla Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o przedłożenie tego punktu 
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią  Grażynę Wilińską. 
Radna Wilińska Grażyna  po poprzedniej sesji mieliśmy wspólne posiedzenie 
Komisji. Na tym posiedzeniu  dyskutowaliśmy  dość głośno nad ustaleniem 
kwestii wynagrodzenia dla Pani Przewodniczącej Rady Miejskiej. Pani 
Przewodnicząca została spośród radnych wybrana na Przewodniczącą Rady i nie 
zostało ustalone wynagrodzenie , czyli dieta i postanowiliśmy to zmienić. Każdy 
z radnych  przedstawiał swój  punkt widzenia i motywował wysokość 
proponowanej kwoty dla Pani Przewodniczącej. Ja wspólnie z Panem 
Szałańskim pisaliśmy te kwoty , te które każdy przedstawiał , później 
wyliczyliśmy średnią arytmetyczną i wyszła ona 1.055 zł. Zaokrągliliśmy do 
kwoty. 1.100,- zł. Stąd propozycja Szanownych Radnych by  Pani 
Przewodniczącej  uchwalić  dietę w wysokości 1.100,- zł. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, dziękuję za przedłożoną informacje  proszę o 
dyskusję w tej sprawie. Nie widzę a więc proszę o odczytanie projektu uchwały 
w sprawie  ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety dla Przewodniczącego 
Rady Miejskiej – proszę Pani Wiceprzewodnicząca.  



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt 
uchwały. 
Przewodnicząca Rady dziękuje, proszę o przystąpienia do głosowania.  
Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały odczytanej, aby dieta 
przewodniczącego wynosiła 1.100, zł.  miesięcznie  - za  13, przeciw – 1, 
wstrzymał -1. Dziękuję , przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu „Inicjatywa 
edukacyjna Chodeczek współfinansowana ze środków Unii Europejskiej”.  
Przewodnicząca Rady proszę o przedstawienie przedmiotowej sprawy Pan 
Drzewiecki Robert. 
Pan Robert Drzewiecki, Szanowni Państwo w roku ubiegłym kobiety z Koła 
Gospodyń Wiejskich z Chodeczka zwróciły się do nas z prośba o pomoc  w 
zorganizowaniu i pozyskaniu środków dla dzieci z terenu Chodeczka. Panie z 
Chodeczka prowadzą nieformalne przedszkole i chciałbym  aby bardziej 
profesjonalnym  zadaniem objąć  te dzieci z przedszkola ale te wszystkie  z 
Chodeczka. Przygotowaliśmy wniosek o dofinansowanie do Urzędu 
Marszałkowskiego  i w odpowiedzi na konkurs złożyliśmy wniosek w ramach 
działania na obszarach wiejskich. Udało nam się uzyskać pozytywne 
zaopiniowanie. Stanęliśmy na negocjacjach w dniu 19 kwietnia br. i po 
rozmowach z Urzędem Marszałkowskim  wymogiem jest podjęcie stosownej 
uchwały w tym zagadnieniu. Projekt będzie realizowany do 1 września  br. do 
31.12. 2012r. Łączna wartość  środków jakie Gmina uzyska w ramach na rzecz  
tego projektu to jest kwota 46 .190 zł.  W ramach  tego projektu przewidujemy 
działania zajęcia praktyczne, zajęcia korekcyjne, zajęcia taneczne, spotkania z 
psychologiem i pedagogiem. Jak również przygotować wyjazd do Zielonej 
Szkoły, jak również objąć wsparciem rodziców dzieci z Chodeczka i z całej 
Gminy. Jeżeli Państwo wyrazicie taka wolę , to przystąpimy do podpisania 
umowy z Urzędem Marszałkowskim. Jest to dofinansowanie  i pokrycie w 100% 
gdzie Gmina nie ponosi żadnych  dodatkowych kosztów. Podział tych środków 
jest przez Europejski Fundusz  i 15% Skarb Państwa. Dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o dyskusję w tej sprawie. 
Radny Stempczyński Jerzy jest to bardzo ważna i cenna  inicjatywa dla tego 
środowiska, ale  wiem też ,że to środowisko  chciałoby plac zabaw dla dzieci, 
boisko  i w przyszłości trzeba byłoby  też o tym pomyśleć.  
Przewodnicząca Rady , czy jeszcze ktoś z radnych  chce zabrać głos w dyskusji. 
Nie widzę , proszę o odczytanie projektu uchwały w przedmiotowej sprawie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt 
uchwała.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę o przystąpienie do głosowania, kto z 
radnych jest za proponowana uchwałą – 15 radnych, przeciw- 0, wstrzymało-0, 



Stwierdzam , że uchwała została podjęta. Przechodzimy do następnego punktu 
porządku obrad.      
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta i Gminy 
Chodecz. 
Przewodnicząca Rady – proszę  o przedłożenie informacji, udzielam głosu Panu 
Sekretarzowi. 
Pan Sekretarz Nowakowski Benedykt  Wysoka Rado, Szanowni Goście w 
związku ze złożonym wnioskiem w dniu 23 grudnia 2010roku przez  Pana 
Włodzimierza Ladoruckiego , Burmistrz  Chodcza  przyjmuję tą rezygnację z 
funkcji Skarbnika Miasta i Gminy w związku z przejściem na emeryturę i wnosi o 
odwołanie z dniem 28 kwietnia 2011 roku  Pana Włodzimierza Ladoruckiego ze 
stanowiska Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz. To jest zasadnicze stanowisko. 
Przewodnicząca Rady proszę o dyskusję w tym temacie. 
Radny Powietrzyński Kazimierz  ja tutaj nie chcę dyskutować  nad wkładem 
wieloletniego  a nawet długowiecznego działania Skarbnika Miasta i Gminy, w  
imieniu swoim i Komisji Budżetu i Finansów podziękować Skarbnikowi za 
owocną pięcioletnią współpracę i powiem krótko Panie Włodku pewna era się 
skończyła. 
Pani Przewodnicząca Rady proszę o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  
odwołania Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Wilińska Grażyna odczytała treść 
projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady proszę o głosowanie. Kto z radnych jest za podjęciem 
uchwały- za  12, przeciw-0, wstrzymały -3 osoby. Przykro mi, ale projekt 
uchwały został przyjęty. 
Pan Burmistrz Chodcza poprosił o zabranie głosu, otóż Szanowni Radni 
podziękuję Panu Włodkowi za wspaniałą współpracę za zrozumienie ,  moich 
różnych  zachowań , ale zawsze było wspaniale Panie Włodku. Tak trzymać. 
Poszczególne osoby składały podziękowania Skarbnikowi . 
Skarbnik Miasta i Gminy Włodzimierz Ladorucki  Szanowni Państwo chociaż 
krótko , kilka zdań, czas jest nieubłagany i trudno aby się przed nim uchronić. 
Przepracowałem więcej niż trzeba, dziękuję za pracę i współpracę z Panem 
Burmistrzem z  całym zespołem pracowników Urzędu. Bo naprawdę są ludźmi 
naprawdę wspaniałymi.  Były różne  sprawy, ale jak to z ludźmi, to jest typowe. 
W stosunku do Szanownej Rady dziękuję za współpracę  z częścią znaliśmy się 
wcześniej, a z tymi którzy zaczęli to się poznaliśmy z dość dobrej strony. W 
stosunku do Pań i Panów Sołtysów dziękuję za wieloletnią współpracę. Dziękuję 
za współpracę z podległymi jednostkami  Miasta i Gminy jak i Szkoły, jeszcze raz 
serdecznie dziękuję. 
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 



Ad. 7.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta i Gminy 
Chodecz. 
Przewodnicząca Rady proszę o przedłożenie informacji , udzielam głosu Panu 
Sekretarzowi Miasta i Gminy. 
Sekretarz Miasta i Gminy Szanowni Radni, zaproszeni goście  z upoważnienia 
Burmistrza przedstawiam Państwu wniosek o powołanie Skarbnika . 
Treść wniosku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Radna  Twardowska Anna  Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado składam 
formalny wniosek o przesunięcie w czasie podjęcia tej  uchwały  w sprawie 
powołania Skarbnika ponieważ jest to bardzo ważne stanowisko w Gminie i 
odnoszę  wrażenie  że  nie dołożyliśmy  stosownej staranności  do tego żeby 
wybrać  tą  osobę naprawdę wykształconą. Może  z większym  doświadczeniem. 
Mimo  całego szacunku  do Pani Danuty Nowakowskiej  jej pracy i 
doświadczenia jednak powinniśmy podjąć działania lub chociażby próbę działań 
i to stanowisko powierzyć  osobie  z wyższym wykształceniem. Dlatego też 
proponuję przesunięcie w czasie abyśmy mogli starannej się do tego 
przygotować i podjąć jakieś próby działania w tym zakresie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , Panie Sekretarzu proszę o wypowiedzenie się 
co do tego wniosku. 
Sekretarz Miasta i Gminy , myśmy wczoraj na wspólnym posiedzeniu 
próbowaliśmy sobie odpowiedzieć na to pytanie. Nie mniej, jeżeli  chodzi o 
wyższe wykształcenie, poza opinią chciałbym się ustosunkować do wypowiedzi 
radnej Pani  Grażyny Wilińskiej, to zwracaliśmy uwagę na wyższe wykształcenie,  
Regulacja w ustawie o pracownikach samorządowych i wymagań o wyższym 
wykształceniu dla osób o ich powołaniu wymagała wyższego wykształcenia, w 
chwili obecnej Skarbnik nie musi posiadać wyższego wykształcenia. Jedynie 
musi spełniać wymóg ustawy o finansach publicznych. Mamy opinię prawną 
Ministerstwa Finansów pozytywna  i mamy opinię pozytywną Pani Mecenas. 
Przewodnicząca Rady proszę o podanie  opinii prawnej co do wniosku 
formalnego. 
Sekretarz Miasta i Gminy wniosek formalny należy przegłosować. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej a więc poddaje wniosek pod głosowanie i 
zwróciła się do radnej Pani Anny Twardowskiej czy nadal podtrzymuje swój 
zgłoszony  wniosek. 
Radna Twardowska Anna nie mamy wyboru podtrzymuje swój zgłoszony 
wniosek, tak aby przeanalizować to zagadnienie i rozważyć  na posiedzeniach 
Komisji. Dzisiaj nie mamy wyboru jest jedna kandydatura i uważam , że należy 
to przesunąć w czasie. Proponuję również ogłoszenie nowego naboru na 
stanowisko Skarbnika. 



Burmistrz Chodcza słuchajcie  Państwo radni , sytuacja jest taka, że mamy 
pewne zobowiązania  z drogą -  Schetynówkę   Strzygi-Łakno-Łania,  oraz z 
przedszkolem które muszą być w czasie pozałatwiane. I nie wyobrażam sobie 
pracy bez Skarbnika,  musi być Skarbnik powołany. 
Odwołaliście Państwo Skarbnika  Pana Włodka, ale  teraz nie może być takiej 
sytuacji , aby było bez Skarbnika .Pewne sprawy mogą uciec. Zwracam się 
jeszcze raz do  Szanownej Rady aby jeszcze raz przeanalizowała i powołała na 
dzisiejszej sesji Skarbnika.  Za nie dotrzymanie pewnych zobowiązań nie będzie 
odpowiadać Rada, tylko Burmistrz.  To nie są skutki  moralne tylko skutki 
finansowe jakie poniesie Gmina. Tyle z mojej strony. 
Radna Anna Twardowska w takim razie Panie Burmistrzu za późno podjął Pan 
działania w tej sprawie. Skarbnik złożył wcześnie  wniosek o odejście na 
emeryturę bo już w dniu 23 grudnia 2010r. i można było wcześniej podjąć 
działania i kogoś zatrudnić i rozejrzeć się za osobą na Skarbnika. Pani 
Nowakowska zastępuje Pana Skarbnika. 
Burmistrz nie możemy tak podchodzić do sprawy i łączyć. Należy te wszystkie 
kwestie  przeprowadzać zgodnie z prawem. Co innego jest praca w Urzędzie i 
co innego jest praca w sklepie. Pani  bierze sobie te kwestie tak jak w sklepie. 
Sprawa jest na ostrzu noża , jak Rada nie chce pracować z Burmistrzem i 
Skarbnikiem to jest coś nie tak. Szanowni Radni wygrałem wybory i mam prawo 
do wyboru Skarbnika. Proponujecie taki temat, że nie wiadomo o co chodzi. 
Wybory wygrałeś ale Skarbnika to Rada wybierze .Nie ma takiej możliwości. Ja 
jestem Burmistrzem i ja sobie dobieram ludzi do pracy i współpracy. Do mojej 
pracy nie do innej pracy jak również nikomu innemu. Proszę wziąć pod uwagę 
są szkoły i inne jednostki budżetowe, przez takie działania wstrzymujemy  
płatności. Mogą sprawy znaleźć się w Sądzie .Pewne sprawy są stałe które 
muszą trwać w Urzędzie. Nie może tak być, że powołanie Skarbnika  
przesuniemy  sobie na miesiąc lub dwa miesiące. Może ktoś się zgłosi bądź nie.  
Było ogłoszone w internacie, zgłosiły się dwie osoby, członkowi Komisji  mieli 
takie samo zdanie, że te Panie nie podołają pracy na stanowisku Skarbnika. A 
Pani Nowakowska jest lepsza i po tylu latach pracy zasługuje na to stanowisko.  
Znacie Państwo osobiście tą osobę i proponuję abyście Szanowni Radni  
zagłosowali za przyjęciem tej propozycji. Bo w przeciwnym razie wstrzymujecie 
Państwo całą sprawę. 
Przewodnicząca Rady proszę  Pana Sekretarza . 
Sekretarz Miasta i Gminy, Szanowni Państwo, tak jak wcześniej przedstawiałem 
ustawa o samorządzie gminnym wyraźnie mówi że powoływanie i odwoływanie 
Skarbnik a Miasta i Gminy  który jest Głównym  księgowym budżetu następuje  
na wniosek  Burmistrza. Burmistrz musi mieć zaufanie do tej osoby. Nie musi 
nawet być konkursu aby powołać Księgowego budżetu. Burmistrz może każdą 



inną osobę powołać na Skarbnika. Tym bardziej ,że ustawa o finansach 
publicznych to dopuszcza, a tu jest wyraźnie napisane , że ukończyła średnią 
policealną szkołę i ma 6 lat praktyki jako zastępca Skarbnika i jest to zgodne z 
obowiązującymi przepisami prawnymi na dzień dzisiejszy. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o głos w dyskusji Pani Wilińska. 
Radna Wilińska Grażyna  ,Pani Nowakowska ma piękne kwalifikacje i być może 
zostawimy Panią Nowakowska i zna się na prowadzeniu budżetu, tylko ja mam 
pytanie, jak był konkurs to dlaczego Pani Nowakowska nie przystępowała do 
konkursu i nie wygrała jego, załóżmy? Ale przecież mogła przystąpić do 
konkursu. Pan Burmistrz mógł tak przygotować i zorganizować przebieg 
konkursu aby Pani Nowakowska mogła wygrać. I dzisiaj nie byłoby w ogóle 
dyskusji w tym temacie. Bo ta osoba byłaby z konkursu i nie byłoby żadnych 
uwag. To byłoby najczystsze  i najzdrowsze rozwiązanie. Bo tak to 
dowiedzieliśmy się wczoraj  na wspólnym posiedzeniu Komisji, dla nas to 
nazwisko spadło jak „grom z jasnego nieba”. Nie wiedzieliśmy kto to będzie , bo 
myśleliśmy , że to będzie konkurs i to taka trochę sytuacja dla samej Pani 
Nowakowskiej niezręczna. Nikt nie podważa kompetencji Pani Nowakowskiej, 
tyle lat pracowała i bardzo dobrze tylko szkoda ,że nie przystąpiła do konkursu i 
wówczas nie byłoby żadnych niejasności i nie byłoby tej dyskusji wszystko by 
pięknie poszło. 
Sekretarz Miasta i Gminy jeżeli chodzi o pracowników samorządowych  
Burmistrz może  bez konkursu przenosić na każde  inne stanowisko zarówno  w 
Urzędzie jak i w jednostkach organizacyjnych czy też budżetowych .Natomiast 
jeżeli  chodzi o konkurs  to  dotyczy osób z zewnątrz nigdy nie związanych z 
pracą w samorządzie. Tak mówią przepisy i to dotyczy osób z zewnątrz. 
Natomiast osoby  pracujące w Urzędzie konkurs nie obowiązuje. Tak mówią 
przepisy prawne. Poza tym tak jak powiedziałem wcześniej Burmistrz nie musi 
organizować konkursu  by jaką kokilek kandydaturę przedstawić Radzie. Nie 
musi w ogóle organizować konkursu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, kto jeszcze  chce  zabrać głos w dyskusji  w 
przedmiotowej sprawie. 
Pan Dyrektor SZPO Marek Kwieciński  Pani  Przewodnicząca Szanowni Radni, ja 
tutaj chciałbym wskazać Państwu o wielkiej odpowiedzialności Państwa przy 
podejmowaniu decyzji. Nie wiem czy chcecie wybrać tego Skarbnika  czy nie, 
ale  Gmina nie może pozostać bez Skarbnika  nawet na krótki czas. Ja niedawno 
przed   Świętami złożyłem w Ministerstwie wnioski o dotacje i niebawem trzeba 
będzie złożyć podpisy. Z chwila kiedy nie dotrzymamy terminów i nie będzie 
środków finansowych na prowadzenie placówki. Nie możecie Państwo 
doprowadzić do tego , że nie będzie Skarbnika i nie będzie można funkcjonować 
właściwie. 



Radny Stempczyński Jerzy  sprawa cała rozbija się o co ? Ja Panią Nowakowską 
znam, miałem przyjemność pracować z nią. Inni radni znają mniej. Ale 
przynajmniej Panie Burmistrzu trzeba było przyjść i konkretnie powiedzieć, 
kochani mam taki temat że trzeba powołać nowego Skarbnika i ciężko mi 
znaleźć Skarbnika. Proponuję tą i tą osobę. Mam zaufanie potrzeba jest taka i 
nie możemy czekać. Pytać , załatwić, jak trzeba palnąć w stół i załatwić temat. 
Nie robić gmatwać, ciche konkursy robić w jakimś zaciszu, po co to było 
potrzebne. Twardo postawić sprawę, nie byłoby tej dyskusji. Sprawa byłaby 
załatwiona. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej     czy Pani Radna Twardowska podtrzymuje 
swój wniosek zgłoszony. 
Radna Twardowska Anna podtrzymuje swój zgłoszony wniosek. 
Radna Kwiatkowska Ewa ja z zapytaniem, jak długo Gmina może funkcjonować 
z Zastępcą Skarbnika lub osobą upoważnioną. 
Pan Burmistrz Chodcza odpowiedział iż z taka obsadą jak zastępca Skarbnika 
Gmina nie może funkcjonować. 
Przewodnicząca Rady  proszę o wypowiedź  Pana Radnego Powietrzyńskiego. 
Radny Powietrzyński Kazimierz  ja się chciałem  przychylić  do wypowiedzi 
moich poprzedników co do  przedmiotowego zagadnienia. My  nie mamy nic do 
Pani Nowakowskiej Danuty. Jesteśmy sąsiadami  od 30 lat i nie mam nic 
naprawdę. Ale my jako Rada mamy pewne uwagi i żale do Pana Burmistrza na 
styku Rada- Urząd. Tak nie można . Mówimy o bardzo poważnych sprawach , 
decydujemy o bardzo poważnych sprawach. Jako Rada podejmujemy bardzo 
poważne decyzje, szanujmy się nawzajem. To nie jest pierwsza sprawa .Ta 
sprawa stanęła na ostrzu noża. Ale od dłuższego czasu między Urzędem a Radą 
są takie sprawy , Wy musicie. Po co My  tu jesteśmy potrzebni? My nie 
jesteśmy potrzebni. Szkoda pieniędzy, siedemdziesiąt tysięcy to jest wyrzucone 
w błoto, albo jest demokracja i My coś możemy.  Albo My  musimy, jak musimy 
to po co? to  Łukaszenka niech będzie Burmistrzem Chodcza i bez problemu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej czy jeszcze ktoś w tej sprawie z radnych chce 
zabrać głos ?przechodzimy do głosowania wniosku. Proszę Pan Stempczyński. 
 
Radny Stempczyński Jerzy ja miałbym prośbę do radnej Pani Anny 
Twardowskiej niech Pani wycofa ten wniosek. Gmina nie może działać być bez  
Skarbnika. Tylko proszę na przyszłość  aby sprawy tego typu stawiać jasno i 
zdecydowanie. 
Radna Anna Twardowska proszę Państwa wiecie przecież jak ważne jest to 
stanowisko i strategiczne to ja nie muszę Państwu tłumaczyć. Chyba że chcemy 



przez okres czterech lat nie podejmować  żadnych działań i zadań. Rozumiem, 
że jestem zmuszona wycofać ten wniosek? 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , czy Pani radna Anna Twardowska podtrzymuje 
zgłoszony wniosek? Proszę o odpowiedź w tej sprawie. 
Radna Twardowska Anna proszę o przerwę w obradach. Potrzebuję chwili  na 
zastanowienie i proszę o przerwę w obradach. 
Przewodnicząca rady Miejskiej kto jest za 10 minutową przerwę. Kto z radnych 
jest za 10 minutową przerwą  za – 11, przeciw -0, wstrzymały się -4 osoby. 
Przewodnicząca rady Miejskiej wznawiam obrady sesji po 10 minutowej 
przerwie, jeszcze raz pytam Panią radną Annę Twardowską czy podtrzymuje  
zgłoszony wniosek  formalny. 
Radna Anna Twardowska wycofuję  formalny wniosek w sprawie przesunięcia 
w czasie powołania Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz. 
Przewodnicząca Rady, dziękuję Pani radnej, a więc proszę , czy ktoś z radnych 
jeszcze chce zabrać głos w dyskusji. Nie widzę , proszę  Wiceprzewodniczącą 
Rady  Panią Grażynę Wilińską o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca Rady 
poddała pod głosowanie projekt uchwały . Kto z radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz,  
za  głosowało – 10, przeciw -0, wstrzymał – 5. Stwierdzam, że na Skarbnika 
Miasta i Gminy, Głównego Księgowego budżetu została powołana Pani Danuta 
Nowakowska. 
Pan Burmistrz Chodcza, dziękuję radnym  za podjęcie uchwały i powołanie Pani 
Nowakowskiej na Skarbnika. Nie wynika to z mojej niechęci do Rady, ale z tego 
tytułu , że jest nawał pracy, są nowi ludzie w tym wszystkim, często są różne  
zamiany, wymiany w Urzędzie. Ja też często różnie miałem ze zdrowiem i często 
chorowałem i trochę mnie nie było w pracy. Wybaczcie  mi, nie zwalajcie 
wszystkiego na mnie,  trzeba przychodzić do mnie  , pytać się o sprawy więcej i 
wszystko wróci do normalności i każdy wie na czym  sprawa polega.  
Burmistrz złożył gratulacje  powołanej Pani Skarbnik,  gratuluję Pani 
Nowakowska powołania na stanowisko Skarbnika,  było  ciężko, ale  się udało i 
przeszło dobrze. Wręczono kwiaty i również pozostałe osoby przyłączyły się do 
gratulacji.  
Przewodnicząca Rady bardzo proszę udzielam głosu nowo powołanemu 
Skarbnikowi Miasta i Gminy Chodecz. 
Pani Nowakowska Danuta Skarbnik Miasta i Gminy przede wszystkim dziękuję 
Panu Burmistrzowi za rekomendacje mnie na to stanowisko, radnym za 
udzielenie mi zaufania, mogę mówić o przeszłości , za przyszłość,  zobaczymy  
czas pokarze . Będę dokładać wszelkich starań, by swoje obowiązki wykonywać 
należycie. Dziękuję jeszcze raz. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad a mianowicie.     
Ad. 8.  Podjęcie uchwały  w  sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości gruntowych położonych w Cettach Gmina Chodecz. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o przedłożenie informacji, udzielam 
głosu Panu Bontalowi. 
Pan Bontal Jerzy szczerze mówiąc  to ja nie wiem co mam powiedzieć , bo to co 
miałem powiedzieć to już powiedziałem wcześniej  w tej sprawie. Radni sprawę 
tą  znają bo chodzi o wymianę  gruntów  które zajęto pod chodnik na gruntach 
Pani Lelonek w Cettach na plac który jest po byłym GS który jest   za  składem  
buraczanym w Cettach. 
W szczegóły nie będę wchodził ponieważ tą sprawę wałkujemy już  około pół 
roku. Nie mam nic więcej do dodania. Tylko zwrócić się do Szanownych 
Radnych o podjęcie tej uchwały i zakończenie przedmiotowej sprawy. Jest to 
temat znany. Ja jeszcze raz  powiem to co wczoraj na posiedzeniu Komisji 
mówiłem, jeżeli decyzja Rady będzie negatywna  to trzeba  wskazać  
 skąd wziąć pieniądze na rzeczoznawcę na wykup gruntów od Pani Lelonek 
 i na akt notarialny. Bo Pani Lelonek ma prawo powiedzieć uciekajcie z 
polbrukiem z mojego pola .Bo nie da się ukryć , że to jej pole. 
Bo jeżeli nie zostanie podjęta uchwała, to trzeba będzie przystąpić do wykupu 
gruntów jeżeli Pani Lelonek się  zgodzi. Wycena rzeczoznawcy nie jest ceną do 
sprzedaży lecz do negocjacji z Panią Lelonek. Po wynegocjowaniu ceny jest 
jeszcze  akt notarialny za który trzeba zapłacić. Trzeba mieć na to pieniądze, ta 
wymiana jest bezgotówkowa, ja wiem  że ta nasza propozycja to jest że pod 
chodnik  wzięto 3 ary  a  działka jest prawie 70 arów  każda inna  decyzja jak 
zapadnie potrzebne są pieniądze. Przy wymianie bezgotówkowej Pani Lelonek 
zgodziła się zapłacić za sporządzenie aktu notarialnego. Inne szczegóły radni 
znają ponieważ trwa to już około pół roku. 
Przewodnicząca Rady proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Radny Koza Arkadiusz byliśmy na wizji lokalnej z Komisji Rolnej i Infrastruktury 
Technicznej i  tam jest  działka 26 arowa , tak , ale Pani Lelonek chce tą większą 
działkę , uważam że ta powierzchnia będzie  odpowiadała  na wymianę  
bezgotówkową. Taka jest moja opinia w tym temacie.  Działka proponowana  a 
powierzchnia gruntów zabrana pod chodnik to jest bardzo duża rozbieżność 
powierzchniowa. 
Przewodnicząca Rady  proszę o dyskusję , nie widzę proszę o opinię Komisji 
Rolnej w tej sprawie Pana Wiesława Feliniaka. 
Radny Feliniak Wiesław Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury 
Technicznej , Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni po dokonaniu wizji lokalnej 
na działce oznaczonej numerem geodezyjnym 134/1 o powierzchni 0,74 ha 



położonej w Cettach proponowanej do wymiany z Panią Lelonek i po 
zapoznaniu się z całością zagadnienia budowy chodnika w tej miejscowości oraz 
dokonanych  w tamtym czasie ustaleń Komisja Rolna wyraża  nie jednogłośnie 
pozytywną opinię w tej sprawie a decyzja należy do Wysokiej Rady.  
 
Radny  Szałański Jerzy to nie jest tak Panie Przewodniczący  Komisji Rolnej, że 
było jednogłośnie , to jest nieprawda, nie jestem przeciwko Pani Lelonk. Jeżeli 
tak się dokonało. Jesteśmy tu Rada i nie może być oburzenia  że mówimy .Nie 
możemy roztrwaniać majątek Gminy na prawo i lewo. Jeżeli ktoś  popełnił  
błędy 8 lat temu to teraz musi odpowiedzieć za to prywatnie ze swojej kieszeni. 
A nie żeby cała Gmina i społeczeństwo cierpiało.  Szanowni Państwo  jest tam 
jeszcze trzech właścicieli, otwieramy drogę każdemu  i to się nie skończy Panie 
Jurku. Jeżeli jest tam trzech właścicieli  to wojnę zaczynamy sami  od 
popełnienia naszych błędów. I to się nie skończy, będzie geodeta jeszcze jeden i 
jeszcze drugi i rzeczoznawca i Urząd  Gminy będzie płacił za błędy które zostały 
popełnione. W końcu raz to musi się skończyć. Ja się na pośmiewisko i reszty 
Rady nie wystawię. Jeżeli się by prawnie należało to nie ma nic przeciwko. W 
pierwszej kolejności proszę udokumentować ,że Pani Lelonek należą się grunty. 
A otrzymuje prawie jeden hektar gruntów za 3 ary. Ja bronię tych gruntów po 
GS aby odzyskać dla Gminy jako cały plac. Bo to mjest przy drodze 
wojewódzkiej i być może ktoś byłby zainteresowany kupnem tych gruntów. Jak 
można roztrwonić  tę  działkę . Na całości gruntów można usytuować zakład 
pracy który zatrudni wielu ludzi. Jeżeli  ktoś zakupi te grunty to jest Bąba 
pieniędzy dla Gminy. Takie jest zdanie moje. Róbmy właściwie dla Chodcza i dla 
całego społeczeństwa. A nie roztrwaniać , rozdawać za nic. Na mój rozum to 
chodnik  jest w pasie drogowym. Proszę to sprawdzić i w końcu ktoś powinien 
za to z kieszeni prywatnie zapłacić. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w dyskusji. Nie 
widzę , proszę o odczytanie projektu uchwały Pani Wiceprzewodnicząca proszę. 
Radna Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w Cettach 
Gmina Chodecz. 
Przewodnicząca Rady , kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 
przedmiotowej sprawie, za- 7 radnych, przeciw -1, wstrzymał- 7 radnych. 
Radana Kwiatkowska Ewa ja co do zapisu paragrafu 3 w którym  widnieje zapis 
że  notariusz  ma się odbyć opłata po połowie, gdzie wcześniej p. Bontal mówił, 
że Pan Lelonek notariusza opłaci sama, że w całości koszta sporządzenia ponosi 
p. Andrzej Lelonek. 
Radny Szałański Jerzy jak mamy teraz głosować, skoro wcześniej był zapis inny, 
a teraz też inny. Dlaczego wprowadza się nam tyle zamieszania. 



Przewodnicząca Rady Miejskie, zgodnie z naszym statutem  poprawki muszą 
być głosowane. Poddane pod głosowanie. 
Pan Powietrzyński  Kazimierz proszę o odczytanie projektu uchwały z 
wprowadzoną zmianą  paragrafu 3,  przeczytać uchwałę i przegłosować. 
Sekretarz Miasta i Gminy odczytać uchwałę z wprowadzoną poprawką i 
wówczas przegłosować. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddaje przedmiotową uchwałę pod 
głosowanie. 
Kto z radnych jest  za -7, przeciw -1, wstrzymał -7, uchwała została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnego Stępczyńskiego i powiedziała iż 
opuszczenie sali się informuje. 
Przytaczam wyniki głosowania, za 7, przeciw 1, wstrzymujące, 7. 
 
Ad. 9.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie w formie darowizny 
nieruchomości gruntowych położonych w Mstowie i Hucie Chodeckiej Gmina 
Chodecz. 
 Pan Bontal Jerzy  postaram się szerzej wyjaśnić przedmiotową sprawę, otóż 
Pan Andrzej Fijałkowski Szanowni Państwo  zwrócił   się z wnioskiem o przejęcie 
przez Gminę gruntów na poszerzenie  pasa drogowego drogi Gminnej Huta 
Chodecka Mstowo koło Pana Waryszewskiego. Długość tego odcinka jest około 
300 metrów , szerokość pasa który chce przekazać Pan Fijałkowski wynosi 6 
metrów. W tej chwili droga zgodnie z mapami ma szerokości 4 metry. Po 
przejęciu przez Gminę 6 metrów od Pana Fijałkowskiego pas drogowy będzie 
wynosił 10 metrów tj. normalny. Jeśli chodzi o koszty Pan Fijałkowski przekaże 
grunty  nie odpłatnie. Tyle mogę powiedzieć i udzielić informacji na 
przedmiotowy temat. Decyzja należy do szanownej rady. Przewodnicząca rady 
otwieram dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę chętnych do dyskusji, 
chcę poinformować iż na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji, komisje 
wydały negatywną opinię co do powyższej sprawy. Proszę o odczytanie 
projektu uchwały. Wice przewodnicząca rady Grażyna Wilińska odczytała 
projekt uchwały w sprawie przejęcia gruntu w formie darowizny od Pana 
Andrzeja Henryka Fijałkowskiego miejscowości Mstowo – Huta Chodecka. 
Radny Stempczyński Jerzy  dlaczego opinia komisji jest negatywna, wczoraj nie 
byłem na posiedzeniu, z jednej strony mamy przyjąć uchwałę a teraz w tym 
przypadku nie. W Cettach za 3 ary dajemy prawie 70 natomiast tu otrzymujemy 
nieodpłatnie i opinia jest negatywna, co to ma znaczyć ? Przewodnicząca Rady 
Miejskiej po wczorajszym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej przytoczę co za 
protokołowała Pani Grażyna Wilińska, treść wypowiedzi stanowi protokół  
komisji. Radni proponują nie przyjmować gruntów ponieważ będą to dla Gminy 
dodatkowe prace np. czyszczenie rowów. Pani Jadwiga Fijałkowska – Pani 



Przewodnicząca szanowna rado jestem zaskoczona że zostaliście Państwo 
wybrani po to żeby dbać o interesy całej gminy. Te grunty  które chcemy 
przekazać to nie była nasza ziemia, gdyż grunty wzdłuż drogi były własnością 
Mirosława Warszawskiego, który na pewno nie przekazał by tej ziemi bo 
podejrzewam że miasteczko Gmina będzie się modernizować i ulepszać i kiedyś 
tam będzie przebiegała droga asfaltowa i ktoś będzie musiał udzielić tego pasa 
drogowego, więc skoro istnieje możliwość i Pan Fijałkowski zwrócił się do Pana 
Warszawskiego czy by nie oddał ten kawałek tych metrów w zamian za ziemie 
które on swoją przekaże Warszawskiemu i tak wyszło, Warszewski dostał od 
nas kawałek ziemi i tą ziemię chce  przekazać  wzdłuż drogi , my chcemy 
przekazać Gminie, po co chcemy przekazać ? to jest logiczne proszę Państwa 
Wy tutaj macie dbać o interesy miasteczka i społeczeństwa tam powstała 
gorzelnia ta gorzelnia nie powstała dlatego że my chcemy to zrobić , my chcemy 
żeby miejscowi rolnicy mieli gdzie sprzedawać swoje płody rolne ,dotychczas 
była kaszarnia  ludzie nauczyli się na naszym terenie i sąsiednich gminach i 
wiedzieli że sprzedają swoje płody zawsze tam przez cały rok, płatnik jest 
sprawdzony nie ma żadnych problemów, płody rolne dowiezione, 
przetworzone, sprzedane , ludzie zakupili  i tak dalej. Podatki płacimy 
regularnie, zwolnieni nie jesteśmy w żadnym przypadku i teraz proszę Państwa 
cóż ja słyszę że to jest prywatna może droga Pana Fijałkowskiego ? nie , jeżeli 
Pan Burmistrz pamięta to było wystosowane pismo bo Pan burmistrz bardzo 
chciał również i radni żeby gorzelnia powstała że to będą plany że ludzie będą 
mieli gdzie odwozić zboża, że nie będzie problemów, bo to nie jest zboże proszę 
państwa konsumpcyjne to jest zboże byle jakie , przefermentowane często bo 
to idzie na spirytus czyli to nie musi spełniać jakości konsumpcyjnych i to jest 
wyręką dla rolnika bo on co zrobi z tym zbożem nie spali bo jest fermentowane 
więc przywozi na gorzelnie , dostaje jeszcze za to pieniążki. Pisaliśmy pismo że 
warunkiem żeby ten zakład powstał jest wykonanie drogi utwardzonej 
ponieważ tam jeżdżą ludzie sprzętem w miarę ciężkim i ta droga będzie 
rozjeżdżona po deszczach i zniszczona ale my płacimy podatki od środków 
transportu i mamy obowiązek tę drogę używać i takie jest przeznaczenie każdej 
drogi i wtedy było powiedziane ta droga będzie zrobiona, zakład powstał zakład 
pracuje, zatrudnia ludzi, faktem jest że póki co  nie  pracuje  w takiej sytuacji , 
nie ma zboża na rynku, ale jeżeli będzie zboże więc gorzelnia w dalszym ciągu 
będzie pracowała i nie będzie problemów i proszę zrozumieć jedno że ta droga 
nie jest dla Fijałkowskiego jest to droga dla zakładu pracy i tą drogą mają jeździć 
ludzie którzy będą mogli sprzedawać swój towar częstokroć raz do roku czekają 
na to żeby dostać pieniążki za zboża, jestem w wielkim szoku że państwo 
podejmujecie negatywnie aby przejąć tą ziemię co boicie się że trzeba będzie 
zrobić drogę czy może to rozwiązuje ręce że nie bierzemy ziemi nie robimy 



drogi i wszystko jest ok. Ale to chyba nie tak powinno być jeżeli jest zakład 
pracy który pomaga stwarza warunki zatrudnienia bo nie tylko tą firmę mamy , 
mamy wiele innych firm jeszcze mamy w Polsce firmy ale skoro nie ma 
zrozumienia ze strony radnych i nie chcecie państwo tej ziemi to na siłę nie 
będziemy jej przekazywać, ale jest jeszcze taka opcja że zmienimy siedzibę firm 
i podatek który przekazujemy na teren gminy a to nie są małe pieniądze Panie 
Burmistrzu Pani przewodnicząca , wysoka rado będą szły tam gdzie będzie 
adres właściciela firmy, a możemy się przejść. Mamy tam firmy gdzie nikt nie 
rzuca tam kłód pod nogi pojechaliśmy droga była byle jaka nie prosiliśmy ani 
pana wójta ani radnych sami domyślili się trzeba zrobić dobrą drogę asfalt do 
zakładu pracy bo tam pracują nasi ludzie a tutaj jest sytuacja odwrotna więc 
jestem bardzo zaskoczona i skoro tak państwo podejmujecie decyzje że nie 
chcecie gdzie nie płacicie z tego ani grosza bierzecie to w formie darowizny i 
kiedyś może zmienią się czasy będzie chciał ktoś inny wykonać tą drogę i będzie 
musiał zabiegać o pas drogowy ale wtedy nie wiem kto da tak że bardzo proszę 
się zastanówcie państwo przeanalizujcie to jeszcze we własnych sumieniach  
czy tak należy postępować czy należy utrącać inicjatywę która wyszła od 
społeczeństwa, dziękuje. 
Pani Przewodnicząca Danuta Warszawska kto z radnych jest za przyjęciem 
proponowanej uchwały w sprawie wyrażenia zgody, na przyjęcie w formie 
darowizny nieruchomości gruntowych  położonych w Mstowie ,gmina Chodecz. 
Kto z radnych jest za przyjęciem proponowanej uchwały ? 
Proszę Panie Szałański o policzenie głosów. 
Za przyjęciem uchwały – 6 głosów 
Przeciw – 0 
Wstrzymało – 9 .   
Przewodnicząca Rady Miejskiej, stwierdzam że uchwała została przyjęta.  
Pan Powietrzyński  - po prostu mówię nie wiedziałem jak się zachować, nie 
znałem uzgodnień Pana  Fijałkowskiego z Panem Burmistrzem nie wiem nic o 
tym jak powstaje zakład ma być budowana droga asfaltowa. Nam się daje 
projekt uchwały a , nie jest sztuką podnosić rękę i głosować. 
Radny  Szałański Jerzy  droga  pobudowana ze Strzyżek przez Mstowo do Strzyg 
niestety to jest nie droga do jazdy dużymi samochodami o tak wysokim tonażu,  
trzeba wybudować do Zbijewa do szosy, a tą jeżeli chcecie przewrócić do góry 
nogami proszę bardzo Panie Burmistrzu niestety bo taka jest prawda 5 ton a 54 
tony to jest różnica tonażowa.  Trzeba odwagi i mówić prawdę a nie dla 
reklamy. Nasi kierowcy którzy płacą podatek drogowy nie wygrywają 
przetargów w budowie dróg bo oni przestrzegają przepisów, a inne firmy to nie 
płacą Wam bo  przywożą i wygrywają przetarg a fabryka jak najbardziej niech 
istnieje i przynosi pieniądze.  



Pani Fijałkowska Jadwiga ja w kwestii wyjaśnienia ta droga powstawała kiedy 
była tu kaszarnia, wiadomo że do kaszarni nie noszono jęczmienia na plecach 
tylko przywożono samochodami i wiadomą rzeczą jest że tonaże samochodowe 
są coraz i tak samo jak i po buraki cukrowe. Wówczas można było pomyśleć i tą 
drogę zrobić o wiele mocniejszą i o innych parametrach a nie zakazywać 
nakazywać że droga się niszczy. Wszystko się niszczy panie Szałański.  
Radny Kluzik Bogdan  Pani Jadziu jest Pani Radną Powiatową dlaczego jest 
postawiony znak w Choceniu przy kościele 15 ton , kto to wymyślił ? Dziwi się 
Pani że gminne drogi tiry niszczą. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do następnego punktu obrad.  
      
10.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez 
Miasto i Gminę Chodecz. 
   Ad.  10.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu 
przez miasto Gminę Chodecz.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o informacje w przedmiotowej sprawie 
Panią kierownik Irenę Grabowską .  
Pani Irena Grabowska uchwalenie przedmiotowej uchwały wynika z potrzeby 
ustawy o pomocy społecznej. Treść informacji stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie nie 
widzę radnych do dyskusji w tym temacie, proszę przewodniczącego komisji 
obywatelskiej o opinie.  
Przewodniczący  Komisji Jerzy Stempczyński podjęcie przedmiotowej uchwały 
to uregulowanie prawne wynikające z ustawy o pomocy społecznej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej  proszę o odczytanie projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała uchwałę w powyższej sprawie.  
Przewodnicząca rady miejskiej kto z radnych jest za podjęciem przedmiotowej 
uchwały, 
Za – 14  
Przeciw – 0  
Wstrzymała – 1  
Stwierdzam że na podstawie głosowania uchwała została podjęta, 
przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.  
Ad. 11.  Podjęcie uchwały  w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania 
członków zespołu interdyscyplinarnego działającego na rzecz przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o przedłożenie informacji w 
przedmiotowej sprawie Panią Kierownik Irenę Grabowską. 
Treść informacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Nie widzę a więc proszę o opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska. 
Radny Jerzy Stempczyński  Przewodniczący tak jak poprzedniej uchwały opinia 
jest pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , proszę o odczytanie projektu uchwały w 
powyższej sprawie. 
Wiceprzewodnicząca Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
powyższej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała przedmiotową uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem Uchwały głosowało  15 radnych, przeciw – 0, 
wstrzymało się-0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad.     
Ad. 12.  Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej za 2010 rok.     
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę Panią  Kierownik M-GOPS o przedłożenie 
sprawozdania. 
Pani Kierownik Irena Grabowska przedłożyła przedmiotowe sprawozdanie. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Radny Stempczyński Jerzy opinia jest pozytywna co do przedłożonego 
sprawozdania, lecz kilka słów refleksji co do sprawozdania. Obszar biedy się 
powiększa. Coraz częściej zwiększa się liczba podopiecznych. Przepisy są jaie są 
ale dobrze byłoby. Aby osoby które otrzymują zasiłki z Gminy w różnej formie  
mogły odpracować otrzymywane pieniądze. Sprzątając teren np. nad jeziorem. 
Niestety przepisy są takie że nie dopuszczają takich zadań. Do pracy nie można 
skierować tych osób.  Mamy w naszej Gminie dużo terenów rekreacyjnych 
które wymagają częstego porządkowania. Wówczas można byłoby wykorzystać 
te osoby do takich prac. Czytając i słuchając sprawozdanie wynika ogrom pracy, 
dokumenty jakie trzeba przygotować  i wydać te  dokumenty. Każda z tych osób 
korzystających z pomocy ma swoje prawa, gorzej już z obowiązkami. Komisja 
ocenia pracę całego zespołu pozytywnie, zawsze SA jakieś uwagi, mieszkańcy 
zawsze coś mają do powiedzenia. Komisja ocenia sprawozdanie pozytywnie i 
wnosi o przyjęcie sprawozdania. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , czy jeszcze ktoś z radnych ma pytania, nie 
widzę przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
Ad. 13. Przejęcie gruntów po byłym placu buraczanym w Woli Adamowej na 
własność Gminy Chodecz. 
Przewodnicząca proszę w tym temacie. Pana Bontala. 
Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 



Grunty te, to powierzchnia około 1,50 ha. Grunty te możemy przejąć w 
wieczyste użytkowanie.  Wystąpiliśmy do Starosty Powiatowego o przejęcie. 
Skarb Państwa reprezentuje Starostwo. Wystąpiliśmy o nieodpłatne 
przekazanie na rzecz Gminy  jako darowiznę nieodpłatnie plac o powierzchni 
1.50 ha. Czy nam się to uda załatwić nie wiem. Jest ustawa sejmowa która 
mówi o możliwości przejęcia od Starostwa przeznaczenia niema ale na cele 
społeczne można. Zobaczymy czy uda nam się przejąć na własność czy w 
wieczyste użytkowanie. Jak już przejmiemy wówczas przy udziale Szanownej 
Rady  ustalimy ich przeznaczenie. Budynek który znajduje się na tej działce to 
ruiny murów, budynek został rozkradziony. 
Przewodnicząca Rady , proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Czy są  zapytania ze strony radnych, nie widzę, przechodzimy do następnego 
punktu porządku obrad. 
Ad. 14. Interpelacje, zapytania radnych. 
Radna Kwiatkowska proszę odpowiedź na takie pytanie, czy na terenie szkoły w 
Zalesiu znajduje się wolne mieszkanie. Czy na terenie budynku po byłej szkole w 
Pyszkowie znajdują się lokale niewykorzystane i które można byłoby 
wykorzystać po zaadaptowaniu można by było wykorzystać na mieszkanie. Czy 
na terenie Gminy znajdują się wolne lokale, wiem że na terenie Chodcza jest 
wolny i w miejscowości łania. Chciałabym znać stan techniczny tych budynków. 
Ponieważ dużo jest osób które zalegają z płatnościami, zarówno na terenie 
Chodcza jak i Chodeczka i innych miejscowości. Tak, że niepotrzebnie te lokale 
stoją puste , a można by je wykorzystać.  
Burmistrz Chodcza Pyszkowo znana sprawa, ciągnie się już długo, daliśmy dla 
KGW Pyszkowo  cały parter budynku jest5 zajęty przez KGW, taki jest temat na 
dzień dzisiejszy w Pyszkowie, toczymy spory ponieważ chcemy odzyskać jedno 
pomieszczenie i KGW się upiera, że jest im potrzebne do ich działalności. W tej 
chwili sprawa jest nie rozstrzygnięta. To jest temat jeden. Jeżeli dotyczy 
mieszkań w Łani to mieszkania te są  Agencji, gdzie temat jest nie rozwiązany 
do tej pory. Gmina wystąpiła o przejęcie tego lokalu. Grunty nie są przekazane. 
W Zalesiu nie znam sprawy. Proszę Panią dyrektor Urszulę Wojciechowską. 
Chyba nie ma,  ale do końca nie wiem. 
Pani Dyrektor SP Zalesie Szanowni Państwo, na terenie szkoły w Zalesi znajduje 
się mieszkanie, chociaż trudno powiedzieć że to mieszkanie, kiedyś by6ło to 
mieszkanie zajmowane przez nauczyciela tej szkoły. Natomiast  w trakcie 
remontu w minionym roku zarwała się część stropu, a ponieważ mieszkanie to 
było opuszczone nie dokonywano takiej przeróbki aby lokal ten mógł być 
zamieszkiwany. Zrobiono tylko strop nad kotłownią tak żeby to pomieszczenie 
nie stwarzało zagrożenia. Pomieszczenie to nie jest ogrzewane. Na dzień 
dzisiejszy nie nadaje się do zamieszkania. Jest to powierzchnia około 30 m2. 



Chciałam podkreślić że to mieszkanie znajduje się bezpośrednio w budynku 
szkoły z bezpośrednim połączeniem z łazienkami szkoły. Przyszłościowo jest to 
niemożliwe na zamieszkanie dla ludzi z zewnątrz jedynie dla nauczyciela lub 
pracownika szkoły. Takie są przepisy. 
Radny Feliniak Wiesław, Panie Burmistrzu w poprzedniej kadencji zabiegałem o 
umożliwienie  zabierania dzieci  z miejscowości Przyborowo do szkoły. Nie było 
takiej możliwości bo  szkolny autobus tam nie kursował. Jest to około 2 km. Na 
chwilę obecna uczniowie z Woli Adamowej jeżdżą do Chodcza autobusem , 
zbiera dzieci z Woli i Brzyszewa i przejeżdża tam. Czy byłaby taka możliwość aby 
kilkoro dzieci tych  najmniejszych zabierać, bo ta droga wojewódzka wiemy 
wszyscy w jakim jest stanie , że to pobocze jest w opłakanym stanie. Wiemy że 
te dzieci nie chodzą do szkoły same. Musi ktoś je odprowadzać i odbierać. Jak 
jest śnieg na poboczu to muszą iść środkiem drogi. Czy byłaby taka możliwość 
żeby ten busik ewentualnie w miarę możliwości jechał i zabierał. Przynajmniej 
w jedną stronę. Bo z powrotem rodzice odbierają sami. Ale rano jest najgorzej. 
Nie wszyscy maja samochody i nie pracują. To pierwsze, a drugie napisaliśmy 
wniosek z Komisji Rolnej bo wpłynęło pismo od Pani Sołtys z sołectwa Kubłowo. 
W sprawie postawienia wiaty przystankowej w tym Sołectwie. Czy wniosek 
dotarł do Pana Burmistrza.  
Burmistrz Chodcza , sprawa pierwsza dzieci z Przyborowa, sprawę muszę 
omówić z Panem dyrektorem SZPO w Chodczu. Ustalimy ten temat, ile tych 
dzieci dojeżdża. A temat drugi , Pan Grzybowski wie o sprawie. Wystąpiliśmy o 
zgodę na postawienie wiaty przystankowej. Jest już chyba zgoda. W miesiącu 
sierpniu temat będzie zrealizowany. 
Radna Grażyna Wilińska , Panie Burmistrzu na którejś  z sesji mówiliśmy o 
wywieszaniu nazwisk osób którym umorzono podatek powyżej 500,zł. tak mówi 
rozporządzenie. I chciałabym się dowiedzieć ilu osobom był  za pierwszy 
kwartał umorzony podatek , czy takie osoby były i kiedy to zostanie 
wywieszone, upublicznione. 
Burmistrz w tym kwartale takiej sytuacji nie mamy. Są mniejsze umorzenia. Ale 
w kwocie 500 zł i powyżej nie ma.  
Radny Stempczyński  Jerzy, ja chciałem się zapytać kiedy  przyjęci zostaną 
interwencyjni aby ogarnąć  teren nad jeziorem ,a drugi temat czy nie można 
wystawić więcej koszy na śmieci na terenie miasteczka. Widzę że mieszkańcy 
bardzo o to zabiegają. Pytają również przyjezdni. Jeżeli chcą ludzie tu 
przyjeżdżać to musimy trochę zadbać o ten porządek. Z takim gospodarskim 
podejściem. 
Burmistrz Chodcza te sprawy porządkowe chcemy z nimi podejść w przyszłym 
tygodniu. Plaża będzie uruchomiona z końcem czerwca. Przygotowujemy teren 
przy plaży, estradzie. Jest taki ból, że po sezonie jest o 20 30 psów więcej. I nie 



wiadomo co z tym zrobić. Co do psów wałęsających się jesteśmy bezsilni. Jest 
problem. Jeżeli podejmiemy uchwałę to może coś się zmieni. 
 Radny Stempczyński  Jerzy co do uchwały w sprawie psów, to ja obecnie 
odłożyliśmy ponieważ nie ma środków finansowych na jej realizację. Budżet 
pęka w szwach. 
Przynajmniej nasza Komisja na tym etapie jest nastawiona negatywnie.  
Radny Feliniak Wiesław na poprzedniej sesji zadałem pytanie, czy może Pani 
pomóc nam mieszkańcom Gminy  którzy mieli  wykonane pomiary geodezyjne, 
każda jedna działka jest zmieniona. Czy można za Pani pośrednictwem uzyskać 
jakąś pomoc dla nas. Chociażby aby na koszt powiatu były przeprowadzone 
zmiany  w księgach wieczystych. Bo to jest wydatek dość poważny. 
Pani Fijałkowska Jadwiga, Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni ja 
rozmawiałam z Panią Naczelnik  Geodezji i ona powiedziała że faktycznie wiele 
jest zmian. Wiele lat te pomiary nie były robione.  Były jakieś działania robione i 
jeżeli chodzi o powierzchnie to są pewne zmiany.  Jest to ciężka sprawa. Bo był  
czas na odwołania  teraz to krzyżuje ręce. Przy najbliższej okazji  sama osobiście 
podjedzie i więcej powie w ty  temacie.  
Pan Bontal , Szanowni Państwo to nie jest tak całkiem jak mówicie. Było to 
zrobione na zlecenie Starosty. Przysłano formę ktoś kto wygrał, Były to firmy z 
nie naszego terenu. To co  zrobiono to wielki bałagan. Nie ma człowieka w 
Gminie który miałby dobrze powierzchnię. To jest rozbój co z tym zrobiono. Jest 
bajzel zrobiony przez Geodezję bez wiedzy ludzi i Gminy. Co do odwołań to 
zmiany były wykładane w Gminie. Wyłożenie zmian jest w Starostwie , skąd 
ludzie mieli wiedzieć. Stąd jest cały problem. Prośba jest do Pani Fijałkowski o 
pomoc w tej sprawie. Każe wystąpienie do Geodezji to koszty. Póki się nie 
wyprowadzi to bardzo duże koszty. Za księgę wieczystą trzeba zapłacić. Zakres 
tego bałaganu przerasta nas wszystkich. 
Radny Szałański jak to wszystko może wyglądać. Tą sprawę trzeba oprzeć o 
Trybunał. Jak można było do tego dopuścić. Jak można tak sobie żerować na 
rolnikach i obywatelach. Trzeba zrobić skargę, Anie prosić się i błagać za takie 
działania, za błędy które są teraz popełnione. W jakiej obecności można było 
robić bez właściciela gruntów. 
Radny Jerzy Stempczyński  jak wygląda sprawa projektów na modernizację 
obiektu po byłym domu kultury w Chodczu i w Woli Adamowej. 
Pan Bontal termin został przedłużony do sierpnia i zmieścimy się w tym 
terminie. Jeśli chodzi o samych projektantów to myśmy uruchomiliśmy 
projektantów jeden na Wolę Adamową złożył nam dość wysoką cenę i 
zaprosiliśmy następnego za kwotę którą nam przedstawi. Zobaczymy jaką cenę 
nam przedstawi. Jeżeli chodzi o Klub to pracownia projektowa w pełnym 



zakresie, bo taki musi być jeżeli ma zatwierdzić Marszałek zażyczył sobie 15 tys. 
zł. Zlecenie nie stanowi problemu. Są jedni i drudzy zrobić te projekty.  
Radny Szałański Jerzy rozdaje się darmo pieniądze dla osób, nabija imsie 
kieszenie  pieniędzy. 
Zamykam ten punkt porządku obrad. 
Przechodzimy do punktu następnego. 
Ad.15.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Sołtys Jóźwiak Zdzisław Szanowna Przewodnicząca i Radni , ja na zeszłej sesji 
poruszyłem sprawę zaproszenia  urzędników od Ministerstwa po Marszałka 
Sejmiku . My mamy dużo do powiedzenia co do nich. My jeździmy tymi drogami 
i jest nam bardzo  ciężko. Jesteśmy miasteczkiem wczasowym i nic specjalnego 
się nie dziej, Spójrzmy na Choceń. Jakie są tam drogi tam się robi chodniki u nas 
nic. Niech ci ludzie zaproszeni nam niech wytłumaczą. Teraz te pieniądze za 
sprzedaną szkołę to nie wiemy czy starczy na remont tego bunkra w Woli 
Adamowej. Proszę jeszcze raz zaprosić tych ludzi. Rozmawiałem telefonicznie z 
tymi ludźmi. Burmistrz jest gospodarzem. Jest pół roku do wyborów, trzeba coś 
ugrać w  temacie remontu dróg . Tiry które przejeżdżają łamią pobocza i niszczą 
nam  drogę wojewódzka . Władze robią uniki i  nic nie działają w zakresie dróg 
na naszym terenie. Leżymy jak królestwo śpiące. 
Pani Jadwiga Fijałkowska tak jak myśli Pan to myśli wielu mieszkańców naszej 
Gminy. Ale musimy zdać sobie sprawę , że Gmina ma swój budżet i musicie 
realizować. Wiele tych dróg jest w gestii tej gminy. Natomiast to, że w Chodczu 
nie ma dróg robionych to nie jest kwestia Powiatu czy Marszałka. Trzeba się 
starać o środki z zewnątrz i robić drogi gminne z budżetu własnego. Ale tu na 
terenie Gminy też wiele się zmieniło pod względem modernizacji dróg i ulic. 
Pan Jóźwiak Pani Radna, gdyby Pani tak mądrze nie obskoczyła naszego 
Burmistrza i gdybyśmy nie fundowali  Powiatowi dróg powiatowych to na 
pewno byłyby  pieniądze na drogi gminne. 
Pani Kędzierska mieszkanka ulicy Sadowej, kiedy dostaniemy odpowiedź na 
pismo w sprawie modernizacji  ulicy Sadowej, które wpłynęło 26 stycznia br. 
Przewodnicząca Rady – Przewodniczący Komisji Rolnej udzielił odpowiedzi w tej 
sprawie. 
Radny Feliniak  Wiesław  ja na pewno nie mam takich uprawnień aby 
bezpośrednio korespondować z mieszkańcami Gminy. 
  
Pani  Ewa  Woźniak mieszkanka Osiedla przy stadionie,  ja chciałabym  złożyć na 
ręce Pani Przewodniczącej petycję mieszkańców naszego osiedla że nie 
wyrażają zgody na postawienie na działce nr 163/4 wieży stacji telefonii 
komórkowej PLEY. Czyli na naszym stadionie sportowym. Skoro już jestem przy 
głosie to chciałabym jeszcze  wyjaśnić, że poprzednia Rada w miesiącu wrześniu 



2009r. podjęła uchwałę o takiej lokalizacji a Pan Burmistrz wydał stosowną 
decyzje i tym samym  skazał nas mieszkańców  na tak nieprzychylne sąsiedztwo. 
Ale przysłuchując się dzisiejszym obradom to nie jestem zaskoczona. Wskazuje 
się nam ,że nie  odwoływaliśmy się w fazie projektu. Gdy zamiar ten był do 
działania  i wyłożenia   dokumentacji w Gminie. Pan Burmistrz został zwolniony 
z tego obowiązku wywieszania. Ale można było umieścić w internecie , prasie. 
Scedowanie winy na nas jest bardzo złe. Starostwo nas zawiadomiło o 
wszczęciu postępowania w tej kwestii aby można było zgłosić zastrzeżenia z 
czego żeśmy skorzystali.  Otrzymaliśmy pismo z odpowiedzią, ponieważ 
odnosząc się do naszej miejscowości tylko do innej Gminy. Zostaliśmy 
zapoznani szczegółowo z dokumentacją. Podtrzymaliśmy nasze  stanowisko , że 
nie wyrażamy zgody aby powstała ta stacja telefonii komórkowej PLEY. 
Mieszkańcy nas popierają  i  są przeciwni w tej sprawie i proszę o pomoc. 
Zawsze miałam dobre relacje z Gminą i Burmistrzem i My nigdy nie stawaliśmy 
na przeszkodzie  działaniom co do Gminy.  Mamy w Chodczu  już dwie wieże 
komórkowe  i myślę że to już wystarczy. Nie chciałabym dojść do smutnej 
konkluzji  jako elektorat to jesteśmy potrzebni  do  wyborów, a później to  zdani 
jesteśmy tylko na siebie.  Proszę aby radni z poprzedniej kadencji wykazali 
zrozumienie dla nas i trochę empatii. 
Pan Bontal Jerzy,  inwestor nie był zobowiązany o wywieszaniu tej sprawy w 
Gminie. 
Miała wieża być na dachu Straży. Są to jakieś pieniądze z tej stacji. Co miesiąc 
jest 1000 zł. Na wskutek protestów zrezygnowano, wziął prywatny, postawił na 
wieży i tyle żeśmy zwojowali. Tak będzie i teraz. Tak może się stać teraz bo  
50 m dalej dogada się firma z Chodeczkiem i będą mieć pieniądze. Może 
również dogadać  się również i Proboszcz. Rozstrzygnięciem będzie na szczeblu 
powiatu. 
Radny Szałański Jerzy trzeba się pytać społeczeństwa co do tej sprawy. Tak 
będzie jak mówi Pan Bontal. Tej bomby atomowej już jest dosyć. Parę metrów 
dalej i tak będzie stała. 
Pani Fijałkowska Jadwiga przerabialiśmy ten temat w poprzednich kadencjach, 
radni utworzyli taki wniosek aby na terenie naszej Gminy nie wprowadzać 
wieży stacji komórkowych. Nie  było wystarczających informacji ogłoszonych. A 
jeśli było to nie dotarło do mieszkańców. Nie czyńmy tego,  pomimo  że będą z 
tego pieniądze.  Jeżeli mieszkańcy wyrażą sprzeciw to Pan Burmistrz nie będzie 
mógł wydać pozytywnej decyzji. Wrócić do tej sprawy jeszcze raz i rozważyć. 
Pan Stempczyński  Jerzy były negatywne decyzje a i tak  usytuowano  wieże 
stacji komórkowej. 
Pan Kucharski  kolejny raz jestem na obradach sesji, na poprzedniej sesji 
widziałem płaczącą Panią Lelonek jak wychodziła z obrad tej Sali i dochodzę do 



wniosku, że procedury nie działają , procedury które są przewidziane w ustawie 
w Radzie Miejskiej w Chodczu nie działają. Ja przeczytam Państwu, abyście nie 
mówili że nie wiecie bo nie czytaliście.  Art. 21 mówi że Rada może powoływać 
stałe i doraźne Komisje . Komisje podlegają Radzie Gminy i przedkładają jej plan 
działania oraz sprawozdanie. Nie widziałem żadnego sprawozdania z prac 
Komisji chociaż przez trzy razy przychodziłem na kolejne obrady sesji. Żaden 
przewodniczący nie składał. W posiedzeniach Komisji mogą uczestniczyć radni 
nie będący ich członkami i zabierać głos w dyskusji.  Komisja obraduje na 
posiedzeniach zwoływanych przez jej przewodniczącego zgodnie z uchwałą.  
Z posiedzenia należy sporządzić protokół który powinien być podpisany przez 
wszystkich członków komisji. W dyskusji zabierają głos wszyscy. Ale proszę  
zobaczyć w protokołach Komisji  jakie są głosy w dyskusji, w ogóle nie ma.  
Przewodnicząca Rady dziękuję Panu. Bardzo proszę zabieram  Panu głos. 
Ja Pani udowodnię jak są pisane protokoły. Zejdziemy na dół do pokoju Rady  i 
Pani pokaże jak są pisane protokoły przez Przewodniczących. 
Dziękuję przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
Ad. 16. Zakończenie obrad sesji. 
Zakańczam obrady dzisiejszej IX sesji Rady Miejskiej. Na tym obrady zostały 
zakończone. 
Protokołowała 
Elżbieta Pawlak 
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